
 
 
 
 
 
 

Sporazum - mrtvo slovo na papiru 
 

 Nakon jednomesečne pauze, u ponedeljak, 25. maja su se u Ministarstvu prosvete 
sastali predstavnici reprezentativnih sindikata sa ministrom prosvete, Srđanom Verbićem. 
Sastanku ispred Ministarstva su prisustvovali, pored ministra, specijalni savetnik i šef 
kabineta, Nemanja Đorđević, Nataša Ćirić ispred pravne službe, kao i predstavnici službe 
informisanja Ministarstva prosvete. Sindikat radnika u prosveti Srbije su predstavljali 
Slobodan Brajković, Ranko Hrnjaz i Milan Trbojević. Uniju sindikata prosvetnih radnika Srbije 
su predstavljali su Milan Jeftić i Zvonimir Jović, Sindikat obrazovanja Srbije – Branislav 
Pavlović i Radomir Šojanović, Granski sindikat prosvetnih radnika Srbije „Nezavisnost“ – 
Tomislav Živanović i Srđan Slović. Sastanak je počeo izveštajem ministra o realizaciji tačaka iz 
Sporazuma potpisanog 18.02.2015. godine.  

Prvo i najvažnije pitanje je bilo dokle se došlo sa Zakonom o platama u javnim službama 
koji bi, kroz platne razrede, trebao da uredi visine zarada u javnom sektoru. 

Ministar je izrazio svoje nezadovoljstvo brzinom kojom se ovaj posao odvija i svoju 
bojaznost da neke delatnosti koje nisu baš preterano zainteresovane da se ovaj posao dovede 
na pravi način do kraja, namerno opstruišu rad. 
 U krugovima Vlade se čak pominjala i mogućnost da se iz platnih razreda izuzme visoko 
obrazovanje, što bi obesmislilo čitav posao. Dogovoreno je da ova tema bude predmet razgovora 
sa premijerom koji bi trebalo da se upriliči u što kraćem periodu. Stav sindikata je bio 
nedvosmislen da bi bilo kakvo odustajanje od Zakona o platama u javnim službama i platnih 
razreda obesmislilo maratonski štrajk, pa tako od tog zahteva sindikati ne smeju odustati.  
 Ono što je prethodnih dana posebno izazvalo nezadovoljstvo u ustanovama obrazovanja 
je Pravilnik o ceni uluga koji je nedavno objavljen, a koji bi trebalo da stupi na snagu 
01.09.2015. Sindikati su zahtevali od ministra da se taj Pravilnik odmah povuče i da se 
formira radna grupa u izradi novog pravilnika, a gde će učešće uzeti i predstavnici sindikata. 
Ministar je i ovaj predlog prihvatio, ali tvrdi da nije bila namera da se kroz ovaj Pravilnik vrši 
racionalizacija u osnovnim i srednjim školama  nego da se neke odredbe usklade sa zahtevima 
državnog revizora. Međutim, stručne službe su taj posao odradile nedovoljno ozbiljno, pa su se 
krajnje dobre namere pretvorile u nešto što nikome nije bio cilj. U svakom slučaju, cilj ovog 
Pravilnika nije bila racionalizacija u osnovnim i srednjim školama i sigurno zbog Pravilnika 
neće nikome biti ugroženo radno mesto.  
 Izmene i dopune Zakona o osnovama sistema obrazovanja i vaspitanja su u završnoj fazi 
i za dve nedelje će ići na javnu raspravu. Pre toga će biti održan sastanak predstavnika 
Ministarstva i sindikata na kome će predlozi izmena biti analizirani i usaglašeni kako bi se 
izbegle neke eventualne nesuglasice. Zakon će biti usvojen na vreme, kako bi počeo da se 
primenjuje 01. septembra 2015. godine. 
 Predstavnici sindikata su zahtevali od ministra da obrazloži kako je moguće da je Nacrt 
Zakona o načinu određivanja o maksimalnom broju zaposlenih u javnom sektoru već na javnoj 
raspravi, a da sindikati o tome ništa nisu znali i nisu bili uključeni u izradu istog. Ministar je 
odgovorio da taj Zakon treba da zameni Zakon o zabrani zapošljavanja i on nije preterano 
interesantan za obrazovanje i najmanje će se odnositi na njega, pa zbog toga ne treba mnogo 
da brinemo o njemu, a i ako nešto bude značajno za nas, ima dovoljno vremena da na vreme 
reagujemo.  
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 Jedno od pitanja za koje su zainteresovani zaposleni u prosveti je isplata pomoći ili 
nagrade koje su predviđene Kolektivnim ugovorom, a u Sporazumu utvrđeno da će pregovori o 
istom početi 01. juna. Po ovom pitanju ministar nas je obavestio da je u nekoliko navrata 
razgovarao sa premijerom i zahtevao da se organizuje sastanak sa predstavnicima sindikata na 
kome bi se razgovaralo po ovom pitanju i svaki put je dobio obećanje koje do današnjeg dana 
nije realizovano. Ministar je predložio da odmah i sindikati upute isti zahtev premijeru da se 
što pre organizuje sastanak, a na dnevnom redu da budu teme:  

1. Zakon o platama u javnim službama sa platnim razredima 
2. Isplata naknada zaposlenima u ustanovama obrazovanja u skladu sa Sporazumom od 

18.02.2015.god. 
Ovaj predlog su predstavnici sindikata prihvatili. 
 Sastanak je trajao od 13.00 – 14.30 časova. 
 
 
Novi Sad, 27.05.2015.god.                                              Ranko Hrnjaz, predsednik 
 
 
 
 
 


